
Retouradres: Postbus 8   3300 AA DORDRECHT  

 

Pagina 1/3 

DOSSIER 

Afschrift: 

- VBO/OB, EG Imthorn 

  SK Dordrecht 704 

- raadsgriffier t.b.v. 

  raads- en burgerraadsleden 

Aan 

de heer D.T.J. van Leeuwen 

van de fractie PVV 

p/a  raadsgriffie@dordrecht.nl 

 

 

 

 

Datum 17 november 2020 

Ons kenmerk InProces BBV: 2020- 

NIET invullen, dit wordt NA collegebesluitvorming toekend 

Bijlage(n) <<AANTAL INVULLEN>> of regel verwijderen 

Betreft Beantwoorden artikel 40-vragen inzake de transformatie van Zwarte Piet in 

grijze piet 

 

 

 

Geachte heer Van Leeuwen, 

 

Bij brief van 15 oktober 2020, bij mij ingekomen op 19 oktober 2020, heeft u op 

grond van artikel 40 van het Reglement van Orde van de gemeenteraad namens de 

fractie PVV Dordrecht vragen gesteld inzake de transformatie van Zwarte Piet in 

grijze piet. 

Ik beantwoord uw vragen als volgt. 

 

Vraag 1) Deelt u de mening dat het zeer onverstandig is om zowel voor- als 

tegenstanders van Zwarte Piet tijdens intochten ruimte te geven om te 

demonstreren, waardoor kinderen mogelijk bang worden? Zo ja, bent u 

bereid bij volgende intochten demonstraties in welke vorm dan ook te 

verbieden? Mocht dit niet mogelijk zijn, bent u dan bereid 

demonstraties uit te stellen of naar afgelegen locaties te verwijzen? Zo 

nee, waarom niet? Graag een gemotiveerd antwoord. 

Antwoord Ik zou het geweldig vinden als de intocht van Sinterklaas weer vooral 
een feest voor de kinderen van onze stad wordt. Op grond van artikel 9 

van onze Grondwet heeft echter iedereen het recht te betogen. 

Demonstraties kunnen door mij als burgemeester slechts worden 
beperkt of verboden ter bescherming van de gezondheid, in het belang 
van het verkeer en ter bestrijding of voorkoming van 
wanordelijkheden. Hierover dient dus te allen tijde vooraf een goede 
inschatting te worden gemaakt. Daarbij moet ik als burgemeester ver 

gaan om het demonstratierecht mogelijk te maken en de demonstratie 
moet ook impact kunnen hebben. Ook in geval van tegendemonstraties 
of anderszins. Demonstraties bij voorbaat uitstellen is geen 
mogelijkheid. Wel kan ik als burgemeester een demonstratieplaats 
aanwijzen, maar daarbij geldt het algemene internationale 
rechtsbeginsel dat de overheid haar best moet doen een protest toe te 
staan daar waar de doelgroep die kan horen en zien (sight and sound). 

De afgelopen twee Sinterklaasintochten is daarom gezocht naar de 
optimale balans tussen doorgang van het evenement, recht doen aan 
de grondwettelijke vrijheden en handhaving van de openbare orde.  
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Vraag 2) Wordt SSID op welke manier dan ook ondersteund door de gemeente 

Dordrecht? Graag een gemotiveerd antwoord. 

Antwoord Ja, SSID, een vrijwilligersorganisatie die al jarenlang met vele 
enthousiaste vrijwilligers een prachtige intocht organiseert, ontvangt 

jaarlijks een evenementensubsidie en wordt gefaciliteerd bij de 
organisatie van het evenement. Faciliteren betekent in dit geval, net 

als bij onze andere mooie evenementen in onze stad, begeleiding door 
het Evenementenbureau daar waar het gaat om praktische zaken als 
bereikbaarheid en communicatie naar omwonenden. Daarnaast is 
ondersteuning en advisering op onder andere het gebied van veiligheid 

altijd een onderdeel van onze evenementen. Deze ondersteuning en 
advisering vindt plaats in het Evenementenoverleg Dordrecht. 

 

Vraag 3) Mocht het antwoord op vraag 2 "Ja" zijn, bent u dan bereid zo snel 

mogelijk met de stichting in gesprek te gaan en aan te geven dat 

Zwarte Piet helemaal niets met racisme te maken heeft, er niet wordt 

gebogen voor extremistische minderheden en onze tradities 

gewaarborgd moeten blijven? Zo nee, waarom niet? Graag een 

gemotiveerd antwoord. 

Antwoord Nee, daartoe ben ik niet bereid. Het Sinterklaasfeest kent in Nederland 

een lange traditie waarover de afgelopen jaren een maatschappelijke 

discussie is ontstaan tussen partijen in de samenleving. Dat heeft ertoe 

geleid dat door diverse organisaties die intochten organiseren 

aanpassingen zijn/worden toegepast. Het is aan SSID en de 

samenleving hoe de figuren bij het kinderfeest worden vormgegeven.  

 

Vraag 4) Mocht het antwoord op vraag 2 "Ja" zijn, bent u dan bereid te 

informeren bij de stichting waar zij precies hun conclusie op baseren 

dat het 'de grote groep in het midden' niets uitmaakt welke kleur Piet 

heeft? Zo nee, waarom niet? Graag een gemotiveerd antwoord. 

Antwoord SSID bestaat uit vele vrijwilligers met verbinding in de samenleving en 

onze stad. Tevens heeft de SSID afgelopen jaar een inwonersenquête 

gehouden waarop de SSID de conclusie op baseert.  
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Vraag 5) Mocht het antwoord op vraag 2 "Ja" zijn, bent u dan bereid de steun 

vanuit de gemeente te koppelen aan de voorwaarde dat 

sinterklaasintochten alleen met zwarte Pieten moeten plaatsvinden? Zo 

nee, waarom niet? Graag een gemotiveerd antwoord. 

 

Antwoord  Ik ben daartoe niet bereid. Afgezien van het feit dat ik vind dat de 

invulling van de figuren bij een kinderfeest tot stand moet komen door 

de organisatie en de samenleving, is het op dit moment juridisch niet 

mogelijk. Op grond van artikel 14 van de Algemene Subsidie 

Verordening kunnen namelijk bij de subsidieverlening alleen 

verplichtingen worden opgelegd voor zover deze strekken tot 

verwezenlijking van het doel van de subsidie, namelijk het organiseren 

van een kinderfeest. De door u gewenste verplichting voldoen hier niet 

aan. Ik vind voor deze conclusie aansluiting in artikel 4:39 Algemene 

wet bestuursrecht.  

 

Vraag 6) Deelt u de mening dat iedere inwoner van Dordrecht het recht heeft 

om sowieso zelf in de privésfeer een zwarte Piet in te huren die ook 

echt zwart is? Zo nee, waarom niet? 

 

Antwoord Ja, iedere inwoner heeft het recht om het Sinterklaasfeest op de eigen 

gewenste manier te vieren. 

 

Ik vertrouw er op u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

Hoogachtend, 

 

 

 

 

A.W. Kolff 

burgemeester 


